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Betreft: Impact Verlaging mestproductieplafonds en Introductie afroming productierechten op mijn 
bedrijf 
 
Geachte heer/mevrouw, 
 
Op 31 mei jl. is de wijziging van de Meststoffenwet in verband met de verlaagde productieplafonds 
en de verhoogde afroming van fosfaatrechten ter internetconsultatie gegaan. Ik wil bij deze 
consultatie aangeven dat de verhoging van afroming slechts een bouwsteen is tot het oplossen van 
de mestcrisis en dat er meer oplossingen nodig zijn. Het verlies van derogatie en de daardoor 
ontstane mestcrisis heeft grote impact op mijn bedrijf. Verhoogde afroming biedt voor de korte 
termijn een te kleine impact om mijn bedrijfssituatie te verbeteren.   
Graag geef ik u middels deze brief, naast de inhoudelijke reactie die LTO op de internetconsultatie 
gaat geven, een concreet beeld van de impact van het verlies van de derogatie en de ontstane 
mestcrisis op mijn bedrijf. 
 

 Melkveebedrijf, 90 stuks koeien en bijhorend jongvee, echtgenote erbij werkt als 
verpleegkundige en opvolgers full time baan erbij hebben om bedrijf gaande te houden. 

 Door deze  verhoogde afromingsmaatregel krijgen we zulke hoge mestafzetkosten  en met 
de grote vraag  daarbij kunnen we  de mest nog wel kwijt?  Het is niet te uit te leggen aan de 
burger om minder dierlijke mest gebruiken, maar wel dure kunstmest aankopen waarbij veel 
meer transportbewegingen en CO2 uitstoot veroorzaakt wordt en deze uitspoelgevoeliger is 
oppervlaktewater dan gewone dierlijke mest. 

 De loonwerker waar we mee samenwerken kan dit niet  meer waarborgen voor ons, terwijl 
dit jaren goed verliep, dat het ook  niet mogelijk is om extra mestopslag te creëren  op eigen 
bedrijf, mestputten  en mestbassin raken overvol en of we nog financieel  rondkomen en aan 
andere betalingsverplichtingen  kunnen voldoen.   

 Er wordt zoveel verwacht van boerenbedrijven dat je hierdoor ook niet aan andere 
maatschappelijke verplichtingen en innovaties meer kunt meewerken doordat er geen 
liquidatie meer daarvoor is.  

 We hebben 2 opvolgers in ons gezin maar zien de toekomst somber in als deze maatregel en 
wat er nog meer volgt aan regels om het bedrijf toekomstbestendig voort te zetten en over 
te dragen aan de volgende generatie. Het zijn maatregelen die slechts een druppel op de 
gloeiende plaat vormt in het geheel, niet voldoende bewezen dat het ook werkelijk helpt om 
door deze mestcrisis heen te komen. We zien het als dat boeren weg moeten uit dit 
land,waar andere bedrijven, industrie en vliegverkeer etc. gewoon door kunnen gaan. 



Vergeet niet dat we aan het begin van de voedselketen staan, met een eerlijk en goed 
product!  

 Geen boeren , geen toekomst voor dit land! 
 

o  
 
Hopende u hiermee van voldoende informatie te hebben voorzien. 
 
Met vriendelijke groet, 
 
[Linda KleinJan-Ekkelkamp]


